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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 336 (FLFalm. del) stillet den 25.april 
2014 efter ønske fra Erling Bonnesen (V)

Spørgsmål nr. (336):
”Hvad er ministerens holdning til at udsætte lov om hold af kvæg i 2-3 år, således,at 
mælkeproducenterne i stedet kan målrette de sparsomme midler til investeringerne i øget 
produktion til realisering af vækstpotentialet og øget afsætning af mælkeprodukter, bl.a. til Kina?”

Svar:
I en udredning, foretaget af Københavns UniversitetsInstitut for Fødevare og Ressourceøkonomi
(IFRO)i februar 2014,fremgår det, at malkekøer i stalde, hvor der er én sengebås per malkeko,
producerer mere mælk end køer i stalde med under en sengebås per malkeko. Hvis der investeres 
i sengebåse i staldene, kan der således forventes en øget mælkeproduktion, som i de konkret 
beregnede eksempler foretaget af IFRO, vil kompensere for omkostningerne forbundet med 
investeringerne.Derudover vil det også forbedre dyrevelfærden, hvis hver ko har adgang til en 
sengebås. 

Kravene om sengepladser har været kendt i flere år, og der har været afsat passende tid til at 
investere i staldene. Jeg er således ikke indstillet på at fremsætte lovforslag om udskydelseaf 
kravet om sengeplader i lov om hold af malkekvæg.
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